
 
 

Zápis 
zo 7. zasadnutia Rady seniorov mesta Nitry 

dňa 3.12.2024 
 

Program zasadnutia:  
 

1/ Otvorenie zasadnutia a privítanie prítomných (predsedníčka RS, prof. PhDr. Martina 

Mojtová, PhD.); 

2/ Slovo pre primátora mesta Nitry (Marek Hattas, primátor mesta Nitra); 

3/ Kontrola plnenia uznesení zo 6. zasadnutia Rady seniorov mesta Nitry ; 
 
4/ Prerokovanie - Návrh Dodatku č. 1 k Štatútu Rady seniorov; 
 
5/ Harmonogram zasadnutí Rady seniorov mesta Nitry na rok 2025; 

6/ Rôzne – diskusia (COMIN, ZZP NK, n. o., NCD – projekt Tretí vek dobrovoľníctva); 

7/ Ukončenie zasadnutia. 

 
Zasadnutia Rady seniorov sa zúčastnili členovia podľa prezenčnej listiny.  

Prítomní: predsedníčka RS p. Martina Mojtová, primátor Marek Hattas, p. Mária Molnárová,                   
                  p. Edita Kopčeková, p. Marta Kočajdová, p. Mária Martincová, p. Anton Chudík,                                  
                  p. Pavel Luspaj, p. Daniela Maceková, p. Ján Divinec, p. Helena Hlavačková,                       
                  p. Oľga Bédiová 
 

- Bod 1/ Otvorenie zasadnutia a privítanie prítomných predsedníčkou RS; 
 
Predsedníčka Rady seniorov mesta Nitry (ďalej len RS), prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., otvorila 7. 
riadne zasadnutie RS, privítala primátora mesta Nitry Mareka Hattasa a prítomných členov RS.  
 
Predsedníčka RS oboznámia prítomných členov RS s programom dnešného zasadnutia RS, ktorý všetci 
členovia jednomyseľne schválili.  
 
Uznesenie č. 10/2024-RS: Rada seniorov mesta Nitry prerokovala program 7. zasadnutia RS a tento 
jednomyseľne schválila.  
 
Pani Kočajdová poďakovala pánovi primátorovi a pani predsedníčke RS za návštevu na decembrovej 
členskej schôdzi ZKS. 
 



Následne predsedníčka RS informovala prítomných členov RS o záujme poslanca MZ, p. Miloša 
Dovičoviča, zúčastniť sa zasadnutia RS a zároveň ich požiadala o vyjadrenie ich súhlasu.  
 
Prítomní členovia RS jednomyseľne vyjadrili svoj nesúhlas s účasťou poslanca MZ p. Dovičoviča na 
zasadnutí RS.  

 
Uznesenie č. 11/2024-RS: Rada seniorov mesta Nitry nesúhlasí s prítomnosťou poslanca MZ p. Miloša 
Dovičoviča na zasadnutí RS dňa 3.12.2024. 
 
Na podnet predsedníčky RS, aby členovia dali možnosť poslancovi Dovičovičovi aspoň na vyjadrenie 
v časovom limite 5 minút, prítomní členovia RS jednomyseľne odsúhlasili, aby poslanec MZ p. Dovičovič 
vystúpil so svojím vyjadrením na zasadnutí RS s tým, že bod Rôzne bude predradený ako prvý pod bod 
programu.  

 
Uznesenie č. 12/2024-RS: Rada seniorov mesta Nitry súhlasí s vystúpením poslanca MZ p. Miloša 
Dovičoviča na zasadnutí RS v časovom limite 5 minút dňa 3.12.2024. 

 
 

- Bod 6/ Rôzne – vystúpenie poslanca MZ p. Miloša Dovičoviča 
 
Poslanec Dovičovič odôvodnil vo vyjadrení svoj záujem zúčastniť sa zasadnutia RS s tým, že sám je 
v seniorskom veku a problémy seniorov sa ho z tohto dôvodu dotýkajú. Prejavil záujem vypočuť si, aké 
majú seniori problémy, očakávania, námety, či podnety, aby na niektoré z nich mohol následne ako 
poslanec MZ reagovať a v rámci svojich možností a v rámci spolupráce s kolegami prispieť k ich 
riešeniu. Zároveň vyjadril aj svoje rozhorčenie nad tým, že doposiaľ sa nikdy nestretol s tým, že by 
poslancom MZ nebola povolená účasť na zasadnutí nejakej komisie.  
 
Členovia RS následne poukázali na skutočnosť, že od vzniku Rady seniorov až do januára 2024 (p. 
Branikovičová) a následne mája 2024, kedy prišli na zasadnutie RS tri poslankyne (p. Ajdariová, p. 
Rácová a p. Filipová), ktoré sa zúčastnili celého zasadnutia RS, žiaden poslanec MZ neprejavil záujem 
zúčastňovať sa zasadnutí RS.  
 
Poslanec Dovičovič uviedol, že sa nechce vracať do minulosti a svojou účasťou na zasadnutí RS chcel 
dať členom RS možnosť obrátiť sa neho so svojimi požiadavkami a predstavami.  
 
Pán Divinec uviedol, že členovia RS sa so svojimi požiadavkami obracajú na pána primátora.  
 
Pani Kočajdová uviedla, že ona svoje stanovisko vyjadrila v emaile, ktorý poslala poslancom, kde 
napísala, že predsedníčka RS všetkých oboznámila so žiadosťou o prítomnosť troch poslancov na 
októbrovom zasadnutí RS a spôsob komunikácie niektorých poslancov vníma ako nerešpektujúci 
a neúctivý. 
 
Poslanec Dovičovič sa vyjadril, že mu odpísala iba p. Kočajdová, čo si váži, aj napriek tomu, že majú na 
veci iný názor. 
 
Pán Chudík uviedol, že vzhľadom na to, že zápisnica zo zasadnutia RS je verejná, majú aj poslanci MZ 
možnosť sa s ňou oboznámiť. Čo sa týka aktuálnych potrieb seniorov uviedol, že by privítal pomoc od 
pána poslanca Dovičoviča, čo sa týka priestorov, že by boli zdarma alebo za minimálnu sumu. Takisto 
sa mu nepáčil postoj vedúcej Odboru sociálnych služieb, p. Šimovej, že nakoľko je prítomná na 
zasadnutiach Komisie MZ pre sociálne veci a bytové otázky a vedela, čo sa tam zamýšľa so Štatútom 
RS, prečo členom RS o návrhu zmeny štatútu nič nepovedala.  
 



V Diskusii vystúpil aj p. Luspaj a p. Bédiová. 
Členovia RS sa tiež vyjadrili, že po tom ako p. Šimová na októbrovom zasadnutí išla oznámiť pred 
zasadačku 3 poslancom verdikt o hlasovaní členov RS, po jej návrate ich neinformovala, čo poslancom 
vlastne povedala, keď sa vrátila po 15. minútach naspäť na zasadnutie RS, keď títo následne na 
sociálnych sieťach šírili nepravdivé informácie.  

 
Pani Molnárová namietala prístup poslancov vo veci zmeny štatútu RS s tým, že táto zmena mala byť 
pred tým, ako bola predložená do Komisie MZ pre sociálne veci a bytové otázky a následne do MZ, 
najprv odkomunikovaná s členmi RS.  

 
Pán Dovičovič uviedol, že členovia RS mali možnosť sa k zmene štatútu vyjadriť ešte pred predložením 
do rokovania MZ, avšak odmietli o nej na zasadnutí RS rokovať. Ďalej sa vyjadril, že nie je dôležitý 
štatút, ale reálne problémy seniorov, ako napríklad priestory, či financie.  

 
Predsedníčka RS sa vyjadrila, že nebolo správne, že sa k zmene štatútu nemohli vyjadriť členovia RS 
a že to s nimi nebolo vopred prerokované. Poukázala jednak na nezáujem poslancov Komisie MZ pre 
sociálne veci a bytové otázky o pozíciu predsedu Rady seniorov a takisto o nulový záujem a účasť na 
zasadnutiach RS za celú históriu fungovania Rady seniorov, t.j. 6 rokov.  

 
Diskusia s poslancom Dovičovičom trvala 50 minút, po vyčerpaní otázok následne zo zasadnutia odišiel.  

 
- Bod 4/ Prerokovanie - Návrh Dodatku č. 1 k Štatútu Rady seniorov 

Primátor mesta Nitry Marek Hattas informoval prítomných členov RS o aktuálnej situácii a priebehu 
rokovania MZ v predmetnej veci. Zároveň vyjadril svoje presvedčenie, že o zmene štatútu RS majú 
rozhodovať jej členovia. Prítomných informoval, že uznesenie MZ o návrhu Dodatku č. 1 Štatútu Rady 
seniorov nepodpísal a z toho dôvodu ostáva ďalej v platnosti štatút RS tak, ako doposiaľ.  
 
K priebehu rokovania MZ sa vyjadrila aj predsedníčka RS. Odsúdila nevhodné správanie niektorých 
poslancov MZ a útoky na jej osobu. Takisto skonštatovala, že niektorí poslanci mali iba čiastočné 
poznatky a chýbali im komplexné relevantné informácie k problematike okolo snahy niektorých 
poslancov zmeniť Štatút RS. Rovnako sa vyjadrila, že zmena štatútu RS mala byť najprv 
odkomunikovaná  členmi RS a nie v štýle: „o nás bez nás“. 
 
Prítomní členovia RS sa následne jednomyseľne vyjadrili, že odporúčajú primátorovi nepodpísať 
uznesenie MZ o zmene štatútu RS.  

 
Uznesenie č. 11/2024-RS: Rada seniorov nesúhlasí s Dodatkom č. 1 k Štatútu Rady seniorov a odporúča 
primátorovi nepodpísať uznesenie z novembrového Mestského zastupiteľstva. Rada seniorov sa bude 
naďalej riadiť platným štatútom RS. 

 

- Bod 2/ Slovo primátora mesta Nitry 

Predsedníčka RS dala slovo primátorovi mesta Nitra Marekovi Hattasovi, ktorý vo svojom príhovore 
uviedol, že verí, že sa v nasledujúcom období budú posúvať v jednotlivých témach ako sú napríklad 
dotácie a príspevky seniorským organizáciám. 
  



 

- Bod 3/ Kontrola plnenia uznesení zo 6. zasadnutia Rady seniorov mesta Nitry 
 

Predsedníčka RS oboznámila prítomných členov RS s výsledkom kontroly uznesení a úloh zo   
6. zasadnutia Rady seniorov dňa 09.10.2024: 

 

Uznesenie a úlohy zo zasadnutia 
RS 09.10.2024 

Plnenie uznesenia  Vyhodnotenie  

Úloha: Pripraviť a informovať členov 
RS o aktuálnych možnostiach 
vzdelávacích podujatí pre seniorov. 
 

Digitálni seniori, prihlasovanie 
www.digitálniseniori.gov.sk  
02/35803080 

- Plní sa  

Uznesenie: č. 4/2023-RS: Rada 
seniorov mesta Nitry prerokovala 
návrh na zvýšenie frekvencie 
zasadnutí RS a hlasovaním 
jednomyseľne schválila frekvenciu 
zasadania RS raz za dva mesiace. 
 

RS sa stretáva podľa možností 
v dvojmesačných intervaloch.  

- Plní sa  

Úloha: prístup pána Divinca do KD 
Krškany. 

Preverené na odbore kultúry 
Msú  v Nitre , žiaľ nie je možné 
tejto žiadosti vyhovieť, nakoľko 
je zavedený systém kódového 
zabezpečenia objektu.  

- splnené 

Úloha: vybavenie kuchynky v KD 
Janíkovce (riady, príbory..) 

Oznámené odboru kultúry Msú 
v Nitre. Inventár bude 
doplnený v roku 2025. 

-  splnené 

Úloha: Zabezpečiť účasť zástupkyne 
zo Zväzu zdravotne postihnutých 
a zástupkyne Komunitného centra 
Comin, ktoré združuje ukrajinských 
seniorov na ďalšom zasadnutí RS.  
 

Komunikácia s Comin a pani 
Všelkovou, obe pozvané na RS.  

- splnené 

 

Bod 3/ Harmonogram zasadnutí Rady seniorov mesta Nitry na rok 2025 
 

Predsedníčka RS oboznámila prítomných členov RS s návrhom termínov zasadnutí RS v roku 2025.  
 
Členovia RS jednomyseľne odhlasovali, aby sa zasadnutia RS v roku 2025 konali v čase o 10.00 hod. 

 
Uznesenie č. 12/2024-RS: Rada seniorov mesta Nitry jednomyseľne schválila čas konania zasadnutí RS 
o 10.00 hod.  
 
Členovia RS jednomyseľne schválili harmonogram zasadnutí RS na rok 2025. 

http://www.digitálniseniori.gov.sk/


 
Uznesenie č. 13/2024-RS: Rada seniorov mesta Nitry jednomyseľne schválila harmonogram zasadnutí 
RS na rok 2025. 
 

Harmonogram zasadnutí Rady seniorov mesta Nitry na rok 2025 

    
   Mesiac 
 

     Deň  Hodina 

 
Február 

 
 

 
12.2. 

 

 
10.00 

 
Apríl 

 
9.4. 

 
10.00 

 

 
Jún 

 
11.6 

 

 
10.00 

 
Október 

 
 

 
15.10 

 
10.00 

 
December 

 
 

 
3.12. 

 

 
10.00 

 
 

- Bod 2/ Rôzne 

Následne predsedníčka RS informovala prítomných členov RS o prítomnosti p. Ivony Fraňovej, Natálie 
Solohub - COMIN, p. Márie Všelkovej – ZZP NK, n. o., ktoré prišli na pozvanie predsedníčky RS po 
odkomunikovaní a odsúhlasení ich prítomnosti na predošlom zasadnutí RS, nakoľko prišli predstaviť 
ich seniorské organizácie a p. Andrey Kosírovej Hugáňovej z Nitrianskeho centra dobrovoľníctva.  

 
Uznesenie č. 13/2024-RS: Rada seniorov mesta Nitry jednomyseľne odsúhlasila prítomnosť p. Ivony 
Fraňovej, Natálie Solohub - COMIN, p. Márie Všelkovej – ZZP NK, n. o., a p. Andrey Kosírovej Hugáňovej 
- NCD  na zasadnutí RS dňa 3.12.2024. 

 
1. COMIN – p. Ivona Fraňová – koordinátor integrácie cudzincov, p. Nataliia Solohub – 

ukrajinská seniorka žijúca v Nitre 
 

Pani Fraňová v úvode predstavila členom RS aktivity COMINu – kontaktného miesta pre 
všetkých cudzincov žijúcich v Nitre. Poukázala na prílev odídencov s tým, že na Slovensku ich žije 
najviac v Nitre. Ide o 15% cudzincov v rámci Nitry, z ktorých veľkú časť cca 3,5 tisíc tvoria seniori. 
Dôvodom, pre ktorý sa chcela zúčastniť RS je, že ukrajinských seniorov sa zatiaľ v meste nedarí 
integrovať medzi slovenských seniorov. Zdôraznila, že je veľmi potrebné hľadať možnosti integrácie 
ukrajinských seniorov, aby sa stali súčasťou našej komunity, aby mohli byť prínosom pre spoločnosť. 



Zároveň poukázala na skutočnosť, že integrácia ukrajinských seniorov je aj súčasťou „Stratégie 
integrácie cudzincov (vrátane utečencov a odídencov) v meste Nitra s výhľadom do roku 2035“.  
 
Pani Kočajdová navrhla, že by sa kresťansky zmýšľajúci ukrajinskí seniori mohli zúčastňovať členských 
schôdzí, ktoré máva ZKS 4 x ročne na Kalvárii. Radi ich tam privítajú.  
 
Pani Fraňová pokračovala vo vyjadrení a uviedla, že by privítali, keby mohli byť ukrajinskí seniori 
zahŕňaní do aktivít jednotlivých seniorských organizácií. V COMINe vedia pre takéto príležitosti 
v prípade potreby zabezpečiť aj tlmočníka. Vyzdvihla už existujúcu spoluprácu so seniormi z mestskej 
časti Zobor, aj s organizáciou pre zdravotne postihnutých občanov. 
 
Predsedníčka RS navrhla, aby boli COMINu poskytnuté kontakty na predsedov seniorských organizácií 
jednotlivých mestských častí.  
 
Následne pani Fraňová pozvala členov RS, aby prišli navštíviť COMIN a aby sa spolu s členmi svojich 
organizácií zúčastnili aktivít pre seniorov, ktoré tam organizujú. Za účelom jej kontaktovania zanechala 
na seba kontaktné údaje: 
 
COMIN – Ivona Fraňová, budova ZP Dôvera, 2. poschodie, Cintorínska 5, Nitra, tel. kontakt: 0911 
705 760, email: franova@msunitra.sk 
 
Následne vystúpila pani Nataliia Solohub, ukrajinská seniorka žijúca v Nitre, ktorá vo svojom vyjadrení 
poďakovala všetkým Slovákom a Slovenkám za to, že ich prijali. Je veľmi vďačná, že môže žiť na 
Slovensku spolu s celou svojou rodinou. Uviedla, že pochádza z Charkova a pracovala ako zástupkyňa 
riaditeľa na škole a učiteľka fyziky. Nikdy si nepomyslela, že by sa mohla ocitnúť v takejto situácii, keď 
z dôvodu vojny na Ukrajine prišli o všetko. Poďakovala COMINu aj MsÚ v Nitre za pomoc a podporu. 
Tiež uviedla, že zatiaľ dobre neovláda slovenský jazyk, nakoľko jej chýba pravidelná komunikácia 
a vzťahy so Slovákmi. Je rada, že majú priestor, kde sa môžu stretávať a každého pozýva na aktivity do 
COMINu. 
 
Predsedníčka RS, p. Mojtová vyzdvihla aktivity odídencov, napr. ukrajinský zbor Makiv Cvit, ktorý už 
dva roky vystupuje bezodplatne pri rôznych príležitostiach pre Mesto Nitra. 
 

2. Zástupkyňa zväzu zdravotne postihnutých – p. Mária Všelková 
 
Vo svojom vyjadrení uviedla, že sa snažia ľudí so zdravotným postihnutím začleňovať do života, aby 
mohli žiť zmysluplne. Ich organizácia má v Nitre 158 členov a v celom Nitrianskom kraji 753 členov. 
Cieľom jej dnešnej návštevy na zasadnutí RS je dostať ich organizáciu do povedomia ľudí, aby aj 
zdravotne postihnutí ľudia boli braní ako súčasť obyvateľstva. Uviedla, že v Nitre sa stretávajú v CCVČ 
na Klokočine každý štvrtok dopoludnia. Založili tiež krúžok v Lehote. Pri svojich aktivitách sa snažia 
zachovávať slovenské tradície, venujú sa napríklad paličkovaniu. Pri svojich aktivitách spolupracujú 
s vojskom, Jednotou dôchodcov a COMINom. 
  
Predsedníčka RS následne informovala o možnostiach prijatia do RS podľa platného štatútu RS.  

 
Pani Všelková uviedla kontaktné údaje: tel. kontakt: 0915623335, mail: vselkova.maria@centrum.sk . 
 

3. Nitrianske centrum dobrovoľníctva – p. Andrea Kosírová Hugáňová 
 
Predstavila prítomným projekt „Tretí vek dobrovoľníctva“. Projekt je zameraný na aktívnych seniorov. 
NCD spolupracuje s organizáciami, ktoré hľadajú dobrovoľníkov z radov seniorov. Uviedla, že seniori 
sú  veľmi dobrými dobrovoľníkmi, nakoľko sú skúsení, zodpovední a spoľahliví.  

mailto:franova@msunitra.sk
mailto:vselkova.maria@centrum.sk


Následne p. Kosírová Hugáňová v krátkosti predstavila organizácie, s ktorými v rámci projektu 
spolupracujú, a to sú: 

- Hospic dom pokoja a zmieru u Bernadetky 
- ZSS Nitrava, ZSS Borinka, Kreativ Klasov 
- Alej na Prameni, o. z. 
- Združenie STORM 
- Krajské osvetové stredisko 
- MC Klokanček  
- OZ Centrum pre rodinu - Nitra 

  
Pani Kosírová Hugáňová rozdala prítomným členom RS letáky s informáciami pre prípad, že by sa na 
nich chceli seniori nakontaktovať. Zároveň prisľúbila, že všetkým členom RS zašle prezentáciu s bližšími 
informáciami o projekte.  
 
Predsedníčka RS poukázala na veľký význam a potrebu dobrovoľníckej činnosti a krásne prepájanie 
aktivít naprieč generáciami, kde sa navzájom obohacujú obe strany (darca aj príjemca). Zároveň 
zdôraznila, že je potrebné o tom hovoriť, aby sa dobrovoľníctvo dostávalo do povedomia ľudí.  
 
Predsedníčka RS následne oboznámila prítomných s aktivitami a programom, ktoré ponúka mesto 
Nitra v adventnom období.  

 
- 6.12.2024 oficiálne otvorenie Kreatívneho centra Palace a kina Palace 
- 8.12.2024 Mikuláš, rozsvietenie Vianočného stromčeka vo Vianočnom mestečku 
- p. Divinec pozval všetkých prítomných na vystúpenie súboru Lipka na Svätoplukovom námestí. 

 
- BOD 6/ Záver  

 

V závere zasadnutia RS predsedníčka RS, prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., poďakovala  primátorovi 

Marekovi Hattasovi, prítomným hosťom a členom RS za ich aktívnu účasť na zasadnutí RS. Zároveň 

všetkým popriala milostiplné Vianočné sviatky, plné zdravia, lásky a objatí v rodine, nakoľko vzťahy sú 

zmyslom nášho života. Zároveň uviedla, že aj v ďalšom období budú spolu s pánom primátorom robiť 

všetko pre kvalitný a dôstojný život seniorov v meste Nitra. 

 
Ďalšie zasadnutie RS sa bude konať 12.02.2025 o 10.00 hodine.  

 
 
 
V Nitre, 03.12.2024            Zapísala: Mgr. Martina Svitačová, referent pre sociálno-patologické javy, v.r. 
 
                                              Overila: prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., predsedníčka RS, v.r. 


